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P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 24 februarie 2021 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de 

primarul comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 47/18.02.2021 

a convocat Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara 
pentru data de 24.02.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu 
respectarea masurilor de distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat 
posibil, contactul direct intre persoane si cu respectarea masurilor care se 
impun cu privire la respectarea regulilor de disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA 
VALERIU-AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, COSTA ALIN-DUMITRU, FULOP 
DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, 
TODEA MARIA si URBAN WALTER-MICHAEL. 
 PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general al 
comunei Batos Macarie Marcela, doamna inspector Lepadat Loredana, doamna 
referent Faragau Cristina. 

Cetateni: Matei Horatiu, Moldovan Elisabeta, Sentanai Oana, Cristian 
Simion si Gollner Ioana Andreea. 
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 13 
consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal 
constituita. Toate punctele inscrise pe  ordinea de zi sunt insotite de 
documentele prevazute de Codul administrativ.  

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun 
spre aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 21.12.2020? 
Domnul consilier Marcus Ioan – referitor la votul proiectului de hotarare cu 
impozitele si taxeele locale, au fost 8 care au votat  pentru ceea ce am propus 
eu, ceea ce includea si diminuarea de  20%  si scaderea sub acel prag minim. 
Deci logic toata lumea a fost de acord cu aceasta propunere. 
Doamna secretar general – si pana la urma nu s-a diminuat? Nu a fost lumea 
de acord cu propunerile facute de dumneavoastra? 
Domnul consilier Marcus Ioan – ba da, s-a diminuat exact cu atat dar sunt niste 
afirmatii care ar trebui sa fie exact asa cum sunt. Opt consilieri inseamna 6 PSD 
plus PMP sunt 7 , la noi nici unul nu a votat contra.  
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Domnul primar Cotoi Dumitru – nu e adevarat, nu ati fost atent. Sa stiti ca de 
aici s-a vazut foarte bine cine a votat si cum.  
Domnul consilier Marcus Ioan – de asta am si cerut un pic  atunci cand se 
supune la vot sa se pastreze un termen, sa ai timp sa votezi, se inregistreaza 
cum se intampla.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – tocmai in sensul asta vroiam sa va spun sa fiti 
hotarati cand votati, ca nu va doare mana, 2-3, 5 secunde, tineti mana hotarat 
la ceea ce votati pentru ca intradevar asa a fost, parca va e teama sa tineti 
mana. 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnul Tamasan a spus repede, voturi pentru, 
impotriva si abtineri, juna dupa alta, consemnarile nu cred ca sunt conforme cu 
realitatea. De asta am incercat un pic, hai sa le facem asa cum trebuie. Eu 
sincer nu imi convine sa ma injure pe facebook, sa imi puna amenintari ca las 
ca ma intalnesc eu cu tine si las ca nu stiu ce. Pur si simplu sa facem lucrurile 
asa cum trebuie, nu ne grabeste nimeni, timp este, ne alocam sa facem 
lucrurile astea. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – de acord, repet, atunci cand votati tineti 
domnule mana sus.  
Domnul consilier Marcus Ioan – prea repede se trece de la votul ala, pentru, 
impotriva si abtineri. 
Doamna secretar general – degeaba o intindem cu povestile ca avem o ordine 
de zi lunga si foarte grea. Daca aveti completari la procesul verbal facem 
modificari cu completarile care se aduc, va rog frumos sa le consemnam si sa 
stim ce avem de modificat in procesul respectiv. Dumneavoastra spuneti ca de 
la dumneavoastra nu a votat nimeni, ca nu stiu ce, din moment de s-a 
consemnat in procesul verbal banuiesc ca bine s-a numarat, cel putin eu am 
numarat voturile care au fost si s-a si repus la vot pentru ca nu au fost atenti. 
Degeaba va suparati si va enervati ca nu rezolvam nimica. Pana la urma urmei 
cred ca sunt persoane care au votat si nici nu stiu ce s-a supus la vot.  
Domnul consilier Marcus Ioan – intr-o alta hotarare se poate sa se voteze ce de 
fapt nu se vrea. 
Doamna secretar general – si cine e de vina, ca eu in procesul verbal am 
consemnat voturile, ca  persoana a votat si nu a stiut ce voteaza? 
Domnul consilier Marcus Ioan –am cerut un termen de 30 secunde pentru vot, 
sa se numere. 
Doamna secretar general – o sa va rog frumos sa fiti si foarte atenti cand se 
supune la vot proiectul respectiv, nu ca nu stim ca s-a supus la vot. S-a supus 
la vot si in sedinta trecuta un proiect de hotarare de doua ori pentru ca nu s-a 
stiut ce se supune la vot, nu s-a stiut cum s-a votat pentru ca oamenii nu au 
ridicat mana.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu cred ca e o problema sa inregistram sedinta. 
Doamna secretar general – sedinta este inregistrata pe reportofon. 



Domnul consilier Marcus Ioan – ati spus data trecuta ca nu mai inregistrati.  
Doamna secretar general – a fost inregistrata cat a mers reportofonul, oricine 
doreste sa inregistreze sedinta de consiliu local trebuie sa isi anunte intentia de 
a inregistra inainte de a incepe sedinta.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu stiu daca sunteti de acord, eu as propune, 
daca nu sunteti de acord ma supun, nici o problema, dar atunci cand faci, mai 
ales ca e vorba de o comunitate, nu facem pentru unu sau pentru altu, toata 
lumea trebuie sa inteleaga si sa fie lucrurile foarte foarte clar. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – imi place lucrul asta ce il spuneti.  
Domnul consilier Gliga Ioan – numai ca de pe inregistrare nu se vede cine si 
cum voteaza. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar se spune, sunt atatea voturi pentru, 
impotriva si abtineri si atunci pe moment de pot contesta. Dar daca venim dupa 
doua luni, ca luna trecuta nu am avut sedinta…eu cand am citit procesul verbal 
am ramas mut si am discutat cu restul au spus ca toti au votat. 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu e adevart domnule Marcus, intrebati-l pe 
domnul Urban ce a votat, intrebati-l ca nu e adevarat ca el votat impotriva? 
Domnul consilier Marcus Ioan – impotriva la propunerea noastra? 
Domnul consilier Gliga Ioan – da, el a votat propunerea noastra si atunci voi de 
ce spuneti ca voi ati votat toti. 
Domnul consilier Marcus Ioan – s-a consemnat aici, la propunerea mea au fost 
8 contra si la propunerea domnului primar au fost 8 pentru.  
Domnul consilier Fulop Domokos – prima supunere la vot a fost pentru 
diminuarea de 20% care a fost o greseala ramasa pe act acolo, s-a putut vota 
pentru asta? S-a putut. Marcus a venit cu o alta propunere, alta initiativa de 
inca 1,3 %, pentru aceste doua, de ce nu s-a putut vota pentru amandoua? Eu  
nu inteleg treaba asta. Prima a fost o greseala, nu trebuia sa existe acolo.  
Domnul consilier Gliga Ioan- s-a votat pentru prima ca sunteti impotriva pentru 
diminuarea cu 20% pentru persoane fizice si a cuma vreti sa reveniti la situatie. 
Domnul consilier Marcus Ioan – prima propunere includea, logic, daca  nu poti 
sa dai majorare de 20% cum am propus eu , 1% plus 20% pentru ca 20% 
aplici dupa ce ai aprobat maxim.  
Domnul consilier Tamasan Emil – au fost doua propuneri, prima s-a votat cu 8 
pentru, 3 abtineri si 2 abtineri total 13, pentru a doua propunere au fost 8 
impotriva. Voturile trebuie sa fie diferite daca se voteaza constient.  
Domnul consilier Abos Ferencz – cum sa fie total diferite? 
Domnul consilier Tamasan Emil – pai daca odata esti de acord cu o propunere 
inseamna ca nu esti de acord cu cealalta.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu domnule Tamasan, haideti sa o luam logic 
Domnul consilier Tamasan Emil – exprimarea asta, propunerea noastra si 
propunerea voastra cred ca nu are ce sa caute in consiliul local.  



Domnul consilier Marcus Ioan – a fost propunerea mea si a domnului primar, 
dar propunerea mea o includea si pe a domnului primar, e logic sau nu e logic. 
Doamna consilier Banciu Elena – dar noi astazi ce facem de fapt aicea? 
Domnul consilier Abos Ferencz – la Consiliul de administratie nu e asa cum 
spuneti dumneavoastra, acolo a votat fiecare cum a putut, a putut sa voteze 
fiecare de 2 – 3 ori? 
Domnul consilier Tamasan Emil – cate propuneri sunt.  
Domnul consilier Abos Ferencz – si aici au fost doua propuneri.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu cred ca singura solutie care poate elimina 
discutiile de genul asta sa putem discuta pe probe e sa inregistram sedinta.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – din punctual meu de vedere pe mine nu ma 
deranjeaza si chiar nu ma pot opune pentru ca sunt o persoana publica si 
dumneavoastra, va tot invit de ceva vreme haideti domnilor sa discutam , 
studiati regulamentul de functionare al consiliului local, modificati-l , faceti-l in 
asa masura incat sa puteti recurge la astfel de inregistrari, de filmari, de orice.  
Domnul consilier Marcus Ioan – noi ne asumam treaba asta, se putea face pana 
acum, se puteau transmite deja. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – bun dar pentru asta trebuie sa veniti sa 
discutati nu sa stam aici sa avem discutii de ceasuri intregi, ala e foarte lung, 
trebuie studiat. 
Domnul consilier Marcus Ioan – e un punct care trebuie modificat. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ar fi bine sa il luam cap coada pentru ca sunt 
lucruri care trebuie actualizate. 
Domnul consilier Tamasan Emil – votul se poate face foarte clar, cu un pic de 
rabdare ca poate un pic s-a mers mai repede cu votul dar se poate merge 
distinct. Vizavi de inregistrare nu stiu daca eu in calitate de consilier imi pot 
permite sa inregistrez sedinta fara acordul consiliului local, nu stiu ce se 
intampla ulterior cu inregistrarea respectiva, cine stie in ce sens o foloseste.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu vreau sa inregistram ca sa se poata 
consemna si in cazul in care sunt discutii pe procesul verbal sa se poata 
verifica.  
Domnul consilier Tamasan Emil – sa vedem daca personalul primariei are 
posibilitatea sa inregistreze, si eu cred ca este. 
Doamna secretar general – este reportofon. 
Domnul consilier Gliga Ioan – inseamna ca se inregistreaza. 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta era o cerere. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu va propun doamna secretar sa ii dati drumul 
la sedinta. 
Doamna secretar general – supun la vot procesul verbal al sedintei din 21 
decembrie 2020. 



Nefiind aduse modificari se voteaza cu 8 voturi pentru ( Andone, Gliga, Bita, 
Banciu, Todea, Tamasan, Cimpean, Costa) si 5 abtineri ( Abos, Fulop, Marcus, 
Onofrei, Urban). 
Avand in vedere ca proiectele de hotarare inscrise pe ordinea de zi respecta 
prevederile art. 136 alin. 8 din OUG nr. 57/2019 se supune la vot ordinea de zi 
a sedintei si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru.  
Este prima si ultima data cand va aduc la cunostinta, este o obligatie pe care 
trebuie sa o stiti ca si consilieri locali,  ca la inceputul sedintei trebuie sa 
anuntati daca aveti vreun interes asupra vreunui material inscris pe ordinea de 
zi.  Va rog sa anuntati daca sunt interese. 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – da, am un interes asupra punctului 
13 de pe ordinea de zi. 
Doamna  secretar general – conform prevederilor Codului administrativ sunteti 
obligati ca anual sa va depuneti un raport de activitate pe care il veti depune la 
secretarul general al comunei, care se va ocupa pentru a face demersurile mai 
departe de a-l face public. Va rog frumos sa tineti cont si sa va faceti raportul 
anual pentru anul 2020. Rog presedintii comisiilor de specialitate sa predea la 
sfarsit de luna, daca nu in primele 3-4 zile din luna urmatoare procesele verbale 
ale sedintelor pe comisii. Este o obligatie lunara pentru predarea proceselor 
verbale. Sunt singurele materiale pe care eu nu v-i le dau pentru sedinta de 
consiliu pentru ca nu am de unde sa vi-l dau ca nu stiu ce discutati in sedintele 
de comisii. Cele pe care le scrieti in caietele dumneavoastra, semnate de cei 
prezenti la sedinta comisiei, tot ce consemnati, veniti cu caietele si eu va fac 
copie dupa ele, caietele ramanand in continuare la dumneavoastra pana la 
terminare de mandat. 
Trecem la ordinea de zi 
Punctul 1. 

1. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă 

pentru lunile februarie-aprilie  2021. 

Doamna secretar general - avand in vedere ca nu avem presedinte de sedinta 
deoarece mandatul domnului presedinte este incetat o sa va rog frumos sa 
faceti propuneri pentru alegerea presedintelui de sedinta pentru urmatoarele 3 
luni, adica februarie-aprilie. 
Doamna consilier Todea Maria – il propun pe domnul Gliga Ioan . 
Domnul consilier Fulop Domokos – il propun pe domnul Marcus Ioan. 
Se supune la vot propunerea doamnei consilier Todea Maria si se voteaza cu 7 
voturi pentru si 6 voturi impotriva ( Abos, Fulop, Marcus, Onofrei, Urban, 
Costa). 
Va rog sa va hotarati ce votati, nu ridicati pixurile si altceva, ridicati mana. 
Se supune la vot propunerea domnului Fulop si se voteaza cu 6 voturi pentru si 
7 voturi impotriva ( Andone, Banciu, Gliga, Tamasan, Cimpean, Todea, Bita). 



Se adopta Hotararea nr. 1 din 24 februarie 2021 privind alegerea 
președintelui de ședință. 
 
 Doamna secretar general- va rog frumos domnule Gliga sa continuati lucrarile 
sedintei ordinare.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – multumesc doamna secretara, 
domnilor colegi buna ziua, dati-mi voie sa trecem la ordinea de zi, toata lumea 
a primit materialele, avem 17 puncte pe ordinea de zi. 
  
Punctul 2.  
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării reţelei şcolare a 
unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, 
pentru anul şcolar 2021-2022 
Domnul consilier Tamasan Emil – Cornel – in legatura cu acest proiect eu o sa 
votez impotriva motivand, o parte dintre colegi stiti celor noi va spun si 
dumneavoastra, in momentul in care s-a desfiintat ciclul primar la Uila am fost 
total nemultumit si in continuare voi vota impotriva retelei. In acest sens, ca sa 
nu mai intervin, as sugera domnului primar, conducerii primariei ca impreuna 
cu Consiliul de administratie al scolii sa analizeze daca nu este oportun sa se  
redeschida ciclul primar in localitate tinand cont de numarul de elevi si de 
greutatea deplasarii acestora la scoala din Batos.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnilor consilieri, raportul 
pentru acest proiect de hotarare s-a facut in urma celor primite de la scoala,  
Consiliul de administratie, care a considerat ca si in anul scolar 2021-2022 
reteaua scolara sa ramana la fel cum a fost si pana acum. Sunt de acord cu 
ceea ce domnul Tamasan spune, va trebui facuta o analiza, ce numa de elevi 
pentru ciclul primar exista in localitatea Uila, daca este posibil sa se faca clase 
simultane, daca parintii mai vor, pana la urma si parintii au un cuvant de spus, 
daca vor ca ai lor copii sa invete la Uila. Dintr-un anumit punct de vedere aveti 
dreptate domnule Tamasan, ne costa sip e noi si e foarte greu ca acesti elevi sa 
fie transportati din Uila la Batos insa am mai avut si discutii cu unii dintre parinti 
care spun ca venind in Batos in clase independente copiii ar putea invata mai 
bine, pana la urma ar trebui sa ne sfatuim cu conducerea scolii si cu parintii si 
sa gasim pe viitor solutia pe care dansii o vor hotara. Pentru anul scolar care 
urmeaza va propun si va indrum sa votati aceasta retea scolara urmand ca pe 
viitor sa gasim Solutia pentru anul urmator. Multumesc.  
Domnul consilier Marcus Ioan –  e obligatoriu sa votam astazi acest aspect 
pentru ca daca domnul Tamasan cunoaste mai bine pulsul decat noi de aici si 
poate ar fi  bine sa se faca un sondaj, sa se verifice, daca parintii care au copii 
ce isi doresc. Sa nu fie pe auzite. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – raportul acesta este pe lucruri concrete, primite 
de la scoala. Discutii cu parintii, pe viitor daca se schimba aceste optiuni, da.  



Domnul consilier Marcus Ioan – dar ar fi greu, ar fi deosebit sa se faca acuma 
rapid un sondaj. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – domnu Marcus trebuie sa ma intelegeti ca s-a 
facut treaba asta, parintii majoritatea au spus ca asta isi doresc. 
Domnul consilier Marcus Ioan – atunci nu stiu, eu am fost de acord sa votam 
acest proiect dar auzindu-l pe domnul Tamasan lucrurile nu stau chiar asa.  
Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – parerea mea este personala, fiecare 
voteaza in consecinta, cum considera.  
Domnul consilier Marcus Ioan – noi am vrut sa revenim sa vedem cum sta 
treaba, nu ne opunem. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – din punctul de vedere al oricarui ales local, fie 
ca este primar sau consilier local, la momentul cand s-a inchis scoala de la Uila 
cu totii am spus ca nu se poate dar  chiar nu erau elevi, nu se mai justifica sa 
functioneze scoala acolo desi noi toti am spus cand inchizi scoala intr-un sat 
moare satul, si asa si este. Intre timp a mai crescut numarul de elevi insa, 
repet, o parte dintre parinti spun nu domnule, eu tot acolo vreau sa mearga 
copilul, conditiile sunt bune aici, sunt clase independente si unii dintre ei spun 
ca acolo invata mai bine. In simultan nu e aceeasi eficienta. 
Domnul consilier Mardcus Ioan – din punctual asta de vedere aveti dreptate, 
dar daca oamenii ar vrea sa aiba ei acolo cred ca noi suntem pusi aicea sa ii 
reprezentam pe ei.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – asa si facem, pentru raportul actual, domnul 
director a facut propunerea. Avem intre noi reprezentanti in Consiliul de 
administratie al scolii.  
Domnul consilier Abos Ferencz- nu s-a discutat in sedinta. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dna secretar . 
Doamna secretar general – discutiile au avut loc anul trecut in cadrul sedintei 
Consiliului de administratie, fundamentarea pentru solicitarea avizului 
Inspectoratului Scolar Mures s-a facut pe baza Ordinului 5599, unde spune 
toata procedura pe care trebuie sa o indeplineasca pentru a spune daca 
reteaua scolara se modifica pe anul care urmeaza sau ramane tot la fel. In 
urma solicitarii s-a intocmit in noiembrie proiectul de hotarare pentru reteaua 
scolara pentru ca legislatia asta prevede si s-a solicitat avizul ISJ Mures. Astazi, 
pentru materialele de sedinta noi avem deja avizul ISJ , reteaua scolara nu o 
aprobam noi de capul nostru, o aprobam in baza avizului dat de ISJ.  
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – alte intrebari. 
Nemaifiind alte propuneri supune la vot propunerea executivului, cine este 
pentru, impotriva, abtineri? Si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi pentru si 2 
voturi impotriva ( Tamasan, Abos). 

Se adopta Hotararea nr. 2 din 24 februarie 2021 privind 
aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ 



preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 2021-
2022. 

 
Punctul 3. 
3. Proiect de hotarare privind aprobarea rezilierii   Contractului nr. 
831 din 27.03.2019  de delegare a gestiunii activităţiilor de colectare 
şi transport a deşeurilor municipale şi a altor fluxuri de deşeuri şi 
operarea staţiei de transfer Reghin, componente ale serviciului de 
salubrizare al judeţului Mureş, zona 4 Reghin. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – v-am spus si in sedinta trecuta ca va veni 
momentul cand va trebui sa reziliem contractul cu societatea Sylevy Salubriserv 
care la ora actuala aduna, transporta si depoziteaza gunoiul si din comuna 
Batos si din toata zona 4 Reghin. O sa spuneti ca de ce facem treaba asta, ei 
aduna gunoiul, vin in fiecare sambata, intradevar ridica gunoiul si il duc din 
comuna insa in caietul de sarcini si in oferta pe care dansii au facut-o in 
contract cu ADI Ecolect sunt prevazute inca multe alte lucruri pe care acestia 
nu le respecta,ar fi alocarea catre populatie a pubelelor, colectarea selective a 
gunoiului si alte obligatii pe care nu le-au respectat. Alte u.a.t.-uri au luat 
aceasta de decizie de mai mult timp, personal am crezut ca nu este bine venita 
rezilierea contractului in perioada de iarna, pentru ca vedeti ce se intampla in 
alte localitati, unde dupa ce incetezi contractul firma e obligata ca pe o 
perioada de 90 de zile sa isi desfasoare in continuare activitatea dar o sa 
inceapa sa faca figuri, sunt convins de treaba asta ca asa fac fiecare. O sa uite 
sa vina intr-o sambata pana ce in aceste 90 de zile  se va relua procedura de 
licitatie si o sa se desemneze un alt castigator care sa faca treaba asta si sa isi 
respecte cele ofertate. Cred ca nu ne putem lasa noi mai altfel decat au facut 
alte comune si orase si sa ne dam acordul pentru reziliere.  
Domnul consilier Fulop Domokos – au fost propuse aici ca sa dea comunei 
Batos pubele, containere de diferite categorii, treburi, daca a fost si ADI Ecolect 
in acest contract sau intr-n alt contract cum comuna Batos are contract cu ADI 
Ecolect, greselile astea de ce nu s-au remediat incepand de la 30, 60 de zile 
dupa semnarea contractului. De ce a trebuit lasat un an jumate sa functioneze 
asa, in comuna Batos nu s-a adus nici o pubela. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in ADI Ecolect suntem membrii, stiti undeva 
unde s-au dus in zona 4? Toata lumea reziliaza pentru ca nu si-au onorat 
respectivii aceste contracte.  
Domnul consilier Fulop Domokos – daca nu ati onorat ce ati propus in contract 
atunci reziliem contractul.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu am venit aici cu toate adresele pe care noi 
lunar le-am trimis catre ADI Ecolect si operator in care le-am solicitat sa isi 
onoreze aceste obligatii.  



Domnul consilier Fulop Domokos – a fost o perioada buna cand s-a adunat 
gunoiul selectiv. Eu cred ca acum arde la degete. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu inteleg, pe cine arde la degete? 
Domnul consilier Fulop Domokos – pe toata lumea.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – din punctual nostrum de vedere gunoiul se 
colecteaza in fiecare sambata, ce nu e bine e ca nu se colecteaza selectiv, asta 
e obligatia operatorului, am incercat prin toate metodele, sedinte nenumarate 
la care am fost convocati de presedintele CJ, nu a facut ce a trebuit va trebui sa 
reziliem contractul.  
Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – daca ati studiat materialul demersurile 
de notificare a prestatorului de servicii sunt facute inca din luna iunie 2020 si 
sigur ca acum s-a ajuns in faza asta de reziliere prin neindeplinirea conditiilor 
contractuale. 
Domnul consilier Fulop Domokos – nu le-a indeplinit de la inceput.  
Domnul consilier Abos Ferencz – dar in decembrie eram de acord cu ei, 
maream taxele la aceeasi firma.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – taxele nu ei le stabilesc ci ADI Ecolect. 
Domnule consilier in fiecare luna a anului vine o factura de la operator pe care 
noi trebuie sa o achitam, suntem parte in ADI Ecolect si trebuie sa tinem pasul 
cu ei ca altfel nu poti functiona. Noi daca nu suntem mebrii ADI Ecolect nu 
avem unde depozita gunoiul ca de adunat vine altcineva dar unde il ducem? 
Pentru a plati facture se face un calcul la numarul de persoane dintr-un u.a.t. si 
reiese un cost pe persoana, cu cat am marit? 
Domnul consilier Abos Ferencz – cu 1 leu 2, dar nici nu conteaza. In decembrie 
nu a fost nici o observatie fata de firma respectiva. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cred ca nu ati fost atent, din luna iunie cum 
zice domnul Tamasan povestim iar noi la nivel de u.a.t. cu Consiliul judetean si 
ADI Ecolect demult le facem adrese dar v-i le pun la dispozitie, nenumarate 
adrese catre acest operator sa isi faca obligatiile.  
Domnul consilier Marcus Ioan – noi suntem obligati prin ADI Ecolect? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – toate u.a.t. din judet sunt in ADI Ecolect pentru 
ca in caz contrar nu avem unde depozita gunoiul rezultat, indiferent de care 
este. Prin intermediul lor s-a facut o groapa de gunoi prin finantari europene. 
Domnul consilier Marcus Ioan – eu vreau sa depun, am lucrat la un proiect de 
hotarare pentru infiintarea unui serviciu de salubritate local, va dau studiul de 
oportunitate pe care l-am facut eu si urmeaza si restul documentatiei. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – si atunci sa ne retragem din ADI Ecolect? 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta e o intrebare pe care nu am stiut-o, nu am 
stiut ca suntem obligati sa predam gunoiul la  ADI Ecolect sau in timp sa ni-l 
colectam noi si ei sa se ocupe mai departe de faza de depozitare. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – la momentul infiintarii ADI Ecolect noi ne-am 
facut un angajament si ne-am inscris in aceasta Asociatie de Dezvoltare 
Intercomunitara pentru care s-a primit o suma de bani europeni 
Domnul consilier Marcus Ioan – comuna a beneficiat de ceva, bunuri care ar 
trebui returnate, ne-ar obliga intr-un fel sa ramanem cu ei neaparat? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu comuna, ADI Ecolect, si comuna, unde noi 
suntem parte   
Domnul consilier Marcus Ioan – ma gandesc ca nu e nici o structura care sa 
spuna ori esti cu mine ori esti impotriva mea. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi am functionat in ADI Ecolect de multi ani. 
Domnul consilier Marcus Ioan – am inteles dar rezultatele se vad, n-avem 
pubele, colectare selectiva, nu avem nimic si am inteles ca se plateste si o taxa. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – deasta vrem sa reziliem contractul. 
Domnul consilier Marcus Ioan – reziliem contractul cu Ecolectul? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu, cu Sylevy. 
Domnul consilier Gliga Ioan – noi trebuie sa le dam acordul la ADI Ecolect 
pentru rezilierea contractului, ca nu suntem de acord  cum colecteaza gunoiul, 
nu colecteaza selectiv, nu e totuna ca strange gunoiul si il baga tot laolalta si il 
duce. Aia nu e colectare, trebuia sa ne dea pubele, sa faca centre de colectare 
in comuna. 
Domnul consilier Marcus Ioan – proiectul e ca renuntam la contrac cu Sylevy 
sau cu Ecolect? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cu Sylevy. 
Domnul consilier Marcus Ioan – pai inseamna ca noi avem contract cu ADI 
Ecolect. 
Doamna secretar general – contractul este incheiat prin ADI Ecolect la nivelul 
zonei 4 Reghin. 
Domnul consilier Marcus Ioan – bun, daca noi renuntam la Sylevy suntem 
obligati, constransi sa nu putem sa infiintam serviciul asta? 
Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – dupa ce renuntam la acordul asta. 
Domnul Marcus Ioan – am inceput o discutie trebuie sa o lamurim, pentru ca 
mie m-i s-ar parea corect sa ne facem un serviciu, sa ne platim oameni, sa ne 
ramana banii, taxa aia sa ramana in comuna.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – credeti? 
Domnul consilier Marcus Ioan – cum sa nu.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – va dau un exemplu, comuna Raciu, care a 
infiintat serviciul si are masini noi noute care ruginesc, pentru ca nu poate 
lucra. Nu are unde sa duca gunoiul. 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta am intrebat, noi suntem legati cu Ecolect? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – la nivelul judetului Mures, Sylevy Salubriserv 
ducea gunoi din comuna Batos,  pana s-a constituit Ecolect, ca noi l-am avut si 
inainte de a fi prin ADI Ecolect,individual, personal cu ei, si il ducea la Turda 



sau stiu eu pe unde, la ora asta pe raza judetului Mures groapa de gunoi 
conforma este, se lucreaza, la Sanpaul, conforma, care va ramane singura la 
nivelul judetului Mures pentru ca vor inchide si Sighisoara, Reghinul nu ii da 
voie, decat vor fi puncte de transfer dar groapa de gunoi conforma este cea de 
la Sanpaul facuta de catre ADI Ecolect pe bani europeni la care noi suntem 
parte.  
Domnul consilier Marcus Ioan – noi suntem parte dar ne facem noi colectarea.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – si unde depozitam? 
Domnul consilier Marcus Ioan – pai daca suntem cu ei si ei au facut groapa, 
decat o firma capusa care a facut lucrurile cum le-a facut pana acuma, eu nu 
stiu. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ce e capusa? 
Domnul consilier Marcus Ioan – Salubriservul asta, Sylevy asta, deci ADI Ecolect 
are incheiat un contract cu o firma de salubritate. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pana la urma, concret, ADI Ecolect a scos la 
licitatie serviciul de salubritate pe zona 4 Reghin, a castigat licitatia Sylevy 
Salubriserv. 
Domnul consilier Marcus Ioan – si noli nu putem sa participam la licitatie pentru 
comuna noastra? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar noi avem servicii deastea? 
Domnul consilier Marcus Ioan – pai asta am spus, sa il infiintam. 
Doamna secretar general – nu poate fiecare comuna individual pentru ea, ADI 
Ecolect reprezinta interesele la nivel de judet pentru toate comunele, u.a.t.-
urile, pentru toti membrii fondatori ai ADI Ecolect. Faci tu o comuna pentru 
toata zona 4 Reghin? 
Domnul consilier Marcus Ioan – pana la urma eu stiu in tara ca si-au facut 
servicii. Stiti sigur lucrul asta sau il banuiti. 
Doamna secretar general – este sigur. 
Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – haideti sa facem un pas inainte, sa 
respectam ordinea de zi sis a il supunem la vot si perspectiva de a organiza 
servicii in alta sedinta sau cand se considera necesar. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri?si se voteaza 
cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 3 din 24.02.2021 privind aprobarea 
rezilierii   Contractului nr. 831 din 27.03.2019  de delegare a gestiunii 
activităţiilor de colectare şi transport a deşeurilor municipale şi a altor 
fluxuri de deşeuri şi operarea staţiei de transfer Reghin, componente 
ale serviciului de salubrizare al judeţului Mureş, zona 4 Reghin. 
 

Punctul 4. 



4. Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de  dezvoltare a 

serviciilor  sociale acordate  de furnizorii  publici  şi  privaţi  la nivelul 

comunei Batoş, judeţul Mureș, pentru perioada 2021-2026. 

Domnul consilier Gliga Ioan – cred ca ati studiat materialele, ati citit despre ce 

este vorba. 

Domnul consilier Fulop Domokos – am observant intr-un loc ingrijitorii pentru 

persoane cu handicap, se majoreaza de la 15 persoane. 

Doamna secretar general- nu suntem la acel punct de pe ordinea de zi, faceti o 

confuzie. Se refera la serviciile de asistenta sociala care se acorda la nivelul 

u.a.t.-ului. pe perioada 2021-2026. 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 

vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri?si se  voteaza 

cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 4 din 24.02.2021 privind aprobarea 

Strategiei de  dezvoltare a serviciilor  sociale acordate  de furnizorii  

publici  şi  privaţi  la nivelul comunei Batoş, judeţul Mureș, pentru 

perioada 2021-2026. 

 

Punctul 5. 
5. Proiect de hotarare privind aprobarea Planului anual de acțiuni 
privind serviciile sociale și măsurile propuse pentru realizarea 
programului social local 2021. 
Doamna secretar general – este vorba despre tot ce exista la ora actuala ca 
beneficiari de asistenta sociala in comuna. In planul de masuri exista un numar 
la fiecare categorie. 
Doamna referent Faragau Cristina – prezinta categoriile beneficiare. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – referitor la pachetele cu alimente si de igiena, 
cardurile pentru masa calda, lumea se supara ca nu i-au toti dar trebuie sa 
inteleaga  ca nu noi facem aceste liste, nu putem face altfel. Sunt de acord ca 
sunt alti mai necajiti care ar trebui sa beneficieze dar aceste ajutoare sunt in 
functie de venituri. 
Domnul consilier Marcus Ioan – de unde se iau acele date. 
Doamna referent Faragau Cristina – listele vin de la prefectura, diferite institutii 
ale statului. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? Si se voteaza 
in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 5 din 24.02.2021  privind aprobarea 
Planului anual de acțiuni privind serviciile sociale și măsurile propuse 
pentru realizarea programului social local 2021. 



 
Punctul 6. 
6. Proiect de hotarare privind delegarea  reprezentantului  Consiliului 
Local al comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al 
unităţii de învăţământ. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – va rog sa faceti propuneri. 
Domnul consilier Abos Ferenz - o propun pe doamna consilier Banciu Elena . 
Doamna consilier Banciu Elena – refuz. 
Domnul consilier And one Teodor – il propun pe domnul consilier Cimpean 
Vasile Augustin. 
Domnul consilier Urban Walter Michael – o propun pe doamna consilier Onofrei 
Daniela. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerile in ordinea facuta.  
Propunerea domnului Andone - cine este pentru, impotriva, abtineri? Si se 
voteaza cu 7 voturi pentru si 6 impotriva ( Abos, Fulop, Marcus, Onofrei, Urban, 
Costa). 
Propunerea domnului Urban – cine este pentru, impotriva, abtineri? Si se 
voteaza cu 6 voturi pentru si 7 impotriva ( Todea, Andone, Cimpean, Gliga, 
Tamasan, Bita, Banciu). 

Se adopta hotararea nr. 6 din 24.02.2021 privind delegarea  
reprezentantului  Consiliului Local al comunei Batoş în cadrul 
Consiliului de Administraţie al unităţii de învăţământ. 

 
Punctul 7. 

7. Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de 

asistent personal al persoanei cu handicap pentru anul 2021. 

Doamna referent Faragau Cristina – prezinta raportul proiectului de hotarare. In 

fiecare an se stabileste numarul de posturi pentru asistenti ai persoanelor cu 

handicap iar daca se depaseste acest numar se va supune din nou spre 

aprobare. Exista precizari ale DGASPC si Avocatul Poporului sa se angajeze 

asistenti personali cu prioritate acolo unde sunt copii cu grad de handicap iar 

restul sa beneficieze de indemnizatii. Avem 20 de posturi propuse si la ora 

actuala avem 15 angajati. 

Domnul consilier Marcus Ioan – aceste cheltuieli trebuie cuprinse si in buget. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – sa nu fie nimeni cu copii bolnavi, ei reprezinta o 

prioritate. In comuna avem 171 de persoane cu certificate cu grad de handicap, 

67 de persoane cu certificate de handicap cu grad accentuat beneficiaza de 



scutire la plata impozitului, mai beneficiaza de abonamente de parcare si 

roviniete. 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 

vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? 

Si se voteaza cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 7 din 24.02.2021 privind aprobarea 

numărului posturilor de asistent personal al persoanei cu handicap 

pentru anul 2021. 

Punctul 8. 
8. Proiect de hotarare privind neasumarea responsabilității organizării 
și derularii la nivel local a procedurilor de atribuire a 
contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor și a 
contractelor/acordurilor - cadru de prestare a serviciilor pentru 
derularea măsurilor educative,  aferente Programului pentru școli al 
României, pentru anii școlari 2021 – 2022 și 2022 – 2023. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – programul respective este o discutie pe care 
am avut-o si in urma cu un an, si atunci s-a amanat pentru o alta sedinta si s-a 
hotarat tot neasumarea. Din 102 primarii din judetul Mures 95 nu si-au asumat 
responsabilitatea. Programul este un pachet, nu se pot da doar fructele. Am 
solicitat pentru restul produselor oferte sau implicare dar raspunsurile au fost 
negative. Au motivat pretul foarte mic si investitia mare.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – cati elevi sunt? 
Domnul consilier Fulop Domokos – pentru panificatie e si Daniel si transportul 
poate sa fie zilnic. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – stiu despre discutii, acuzatii, populism,ca nu 
sustinem producatorii locali, unul singur e in comuna care poate furniza mere, 
dar pentru restul produselor ce facem, nu stiu sa existe in comuna, local. 
Sustinem producatorii prin orice facem, reduceri de impozite, promovare, 
facilitati, indiferent de ce veti hotara, poate ca la procedura nu se incadreaza. 
Propun alocarea sumei de 11.000 lei in buget pentru a sustine producatorii 
locali, sa oferim copiilor si alte produse locale (miere). 
Va ascult si sa speram ca vom ajunge la o intelegere. 
Domnul consilier Marcus Ioan – s-au facut adrese catre agenti economici, este 
absolut anormal ca 7 comune sa dea mere de Batos si noi nu. Cum ne protejam 
ca si comuna? Batosul functioneaza cu banii de aici, anul asta nu este cine din 
Batos sa faca cornul dar poate la anul va fi. Nu e incurajat absolut deloc 
producatorul local, o simt pe propria piele. Am discutat si nu m-ati inteles, 
referitor la impozite eu am facut o propunere si spuneti ca eu m-am opus, ne 
subminati inteligenta la toti. Ma opun cu toata convingerea sa trecem peste  
asa ceva. Am dat cateva telefoane si m-am interesat, atribuirea nu e cu licitatie, 
se face cu atribuire directa. Daca statul ne ajuta de ce sa suportam din buget? 



Doamna consilier Onofrei Daniela – cati producatori sunt? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu indeplinesc conditiile. 
Domnul consilier Marcus Ioan – anul asta e unul. Fac produse si nu am 
desfacere dar las consiliul judetean sa aduca merele din afara. Pana acum la 
Miercurea Nirajului s-au luat mere din Batos, acum au ei, i-au de la Eremitu. 
Daca dam o portita acesti producatori se pot dezvolta. Un aparat de infoliat e 
100 lei.  
Domnul primar Cotoi Dumitru –daca lucrurile nu functioneaza normal se fac 
stocuri, ce vom face cu acestea. 
Domnul consilier Marcus Ioan – agentul atat incaseaza cat consuma. Pentru 
restul produselor incheiem separate prin incredintare directa. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – idea e sa oferi un produs de calitate, copiii 
nu vor biscuiti.  
Domnul consilier Gliga Ioan – pot sa participe la licitatie la Consiliul Judetean.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – pe langa lapte mai este si corn. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dupa toate discutiile purtate imi vine sa merg 
acasa pentru ca iarasi suntem 7 la 6. Iarasi ca sa dam bine la televizor, e 
penibil ce se intampla in acest consiliu. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? 
Si se voteaza cu 7 voturi pentru ( Andone, Cimpean, Bita, Banciu, Todea, 
Gliga,Tamasan) 5 impotriva ( Fulop, Abos, Marcus, Onofrei) si 1 abtinere ( 
Costa). 

Se adopta hotararea nr. 8 din 24.02.2021 privind neasumarea 
responsabilității organizării și derularii la nivel local a procedurilor de 
atribuire a contractelor/acordurilor-cadru pentru achiziția produselor 
și a contractelor/acordurilor - cadru de prestare a serviciilor pentru 
derularea măsurilor educative,  aferente Programului pentru școli al 
României, pentru anii școlari 2021 – 2022 și 2022 – 2023. 

 
Punctul 9. 
9. Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni  pentru 
anul 2021, lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de 
muncã ai Legii nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu 
modificãrile şi completãrile ulterioare. 
Doamna referent Faragau Cristina – avem 11  persoane cu adeverinte de la 
AJOFM si sunt 37 de beneficiari de ajutor social. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – tot timpul sunt discutii de genul “sa faca aia de 
la ajutor social”. 
Doamna referent Faragau Cristina – orele de munca sunt in functie de 
cuantumul ajutorului social. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – exista un numar de ore/luna. 



Domnul consilier Fulop Domokos – anul trecut nu am vazut pe nimeni sa 
desfasoare astfel de activitati. 
Doamna referent Faragau Cristina – vin dimineata si se ocupa de parcuri, 
intretinere spatiu verde. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt scosi la munca. O singura persoana 
beneficiaza de 155 lei/luna. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza 
cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 9 din 24.02.2021 privind aprobarea 
planului de actiuni  pentru anul 2021, lucrãri ce urmeazã a fi 
executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii nr.416/2001 privind 
venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile ulterioare. 
 

Punctul 10. 
10. Proiect de hotarare privind aprobarea preţurilor de referinţă, a 
modului de valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei 
lemnoase provenită din fondul forestier proprietate publică a comunei 
Batoş, pentru anul 2021. 
Doamna secretar general – preturile de referinta sunt stabilite conform Deciziei 
nr. 706/2020 a Directorului RNP,  pe baza acestora se calculeaza actele de 
punere in valoare care prevad volumul partied si pretul acesteia. Pe baza 
actelor de punere in valoare se solicita stabilirea pretului pentru licitatiile 
organizate de catre Directia Silvica. Actul se intocmeste dupa marcarea unei 
partide. Nu este vorda despre lemnul pentru populatie.   
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerea executivului , cine este pentru, impotriva, abtineri? si se 
voteaza cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 10 din 24.02.2021  privind aprobarea 
preţurilor de referinţă, a modului de valorificare și a volumului propus 
spre valorificare a masei lemnoase provenită din fondul forestier 
proprietate publică a comunei Batoş, pentru anul 2021. 

 
Punctul 11. 
11. Proiect de hotarare privind aprobarea prețului de pornire la 
licitație pentru Actul de Punere în Valoare (APV) nr. BN 25725314 
produse principale codru  din cadrul Ocolului Silvic Valea Sieului. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – din dorinta de a obtine un pret foarte mare am  
propus un pret mare dar ulterior a trebuit sa revenim asupra hotararii, din 
cauza ca nu s-a vandut la nici o licitatie a trebuit sa scadem pretul. 
Domnul consilier Gliga Ioan – firma liciteaza unde e pretul accesibil. 



Domnul consilier Marcus Ioan – acolo unde e pret mic. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – se dau si de foc la populatie? 
Domnul consilier Abos Ferencz – daca e bustean e foarte mic pretul. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in urma cu 5 ani am obtinut preturi foarte bune 
la licitatii castigand foarte bine dar in ultimii doi a scazut foarte mult. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – din valoarea sta cat procent vine inapoi? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – se retin cotizatiile si restul revine u.a.t.-ului. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – propun pretul de 199 lei/mc. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri se supune 
la vot propunerea doamnei Onofrei, cine este pentru, impotriva, abtineri?si se 
voteaza cu 13 voturi pentru. 

Se adopta  hotararea nr. 11 din 21.02.2021 privind aprobarea 
prețului de pornire la licitație pentru Actul de Punere în Valoare (APV) 
nr. BN 25725314 produse principale codru  din cadrul Ocolului Silvic 
Valea Sieului. 
 

Punctul 12. 

12. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de execuţie al 

bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  

IV anul 2020. 

Doamna  inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul proiectului de 

hotarare. 

Domnul consilier Fulop Domokos – la prevederi anuale vad diferente. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – am prevazut mai putin si s-a incasat mai 

mult. Gradul de colectare e de 60-65%. 

Domnul consilier Marcus Ioan – vad un excedent al bugetului local la finele 

anului. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – excedentul este de 1.820.000 lei. 

Domnul consilier Marcus Ioan – noi stam cu banii in cont si Batosul arata cum 

arata. Avem sume, sa facem lucruri clare, sa vedem ce facem cu banii astia. Sa 

ii ai intr-o firma si sa ii lasi sa stea asa, nu poti fi indiferent cu bugetul tau.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – am facut economii pentru a face ceva. 

Domnul consilier Marcus Ioan – intr-o firma de investitii ii investesti dar astia 

stau degeaba. Sper sa nu cred ca e momentul pentru un sediu de primarie. Nu 

cred ca da bine o lucrare moderna langa niste ruine, avem nevoie de santuri, 

drumuri, ne lipseste o cresa, o masina de salubritate, putem sa ne facem o 

firma sa aduca un plus, o valoare. Nu stiu ce firma dar dumneavoastra tineti 

banii in cont.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – la firma daca nu ii ai ce faci? Confundati 

privatul cu publicul. 

Domnul consilier Marcus Ioan – stiti ca se pot lua imprumuturi. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ii tinem pentru a face ceva. 

Domnul consilier Marcus Ioan – nu imi place atitudinea, vrem in 4 ani sa nu mai 

arate asa Batosul, am lucrat secretar 2 ani in Sincrai si am participat la lucruri 

bune.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – e mult sau putin 2 ani? Am facut economii, eu 

spun ca e bine, avem de facut lucruri, proiecte, asteptam o noua sesiune de 

finantare pentru continuarea asfaltarii. Unii pot sa ma acuze. 

Doamna inspector  Lepadat Loredana – bine ca nu suntem pe deficit, ne-am 

gospodarit. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – nu suntem de acord cu constructia unei noi 

primarii, avem nevoie de canalizare. 

Domnul consilier Marcus Ioan – sa pui o constructie noua si restul in jur sa fie 

praf, oamenii trebuie si ascultati, sa facem comuna sa arate bine, consiliul 

trebuie sa isi inteleaga rolul. Daca va fi tot asa, 7 la 6, peste patru ani… vad ca 

se voteaza la semn.  

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – nu ne puteti impune sa va 

impartasim sentimentele. 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri  supun la 

vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza 

cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 12 din 21.02.2021 privind aprobarea 

contului de execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei 

Batoş pentru trimestrul  IV anul 2020. 

  

 Punctul 13. 
13. Proiect de hotarare privind aprobarea actului aditional la 
Contractul de inchiriere pajisti proprietate privata a comunei Batos, 
inregistrat sub nr. 1519/21.03.2019. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – se solicita diminuarea suprafetei de pasune cu 
2,5 ha., 0,15 ha sunt atribute pentru antigrindina iar diferenta este propusa in 
PUG peentru majorare intravilan. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – nemaifiind alte propuneri supun la 
vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? 
Si se voteaza cu 6 voturi pentru ( Andone, Bita, Banciu,Tamasan,Gliga, Todea) 
si 6 impotriva ( Abos, Fulop, Marcus, Onofrei, Urban, Costa), Cimpean anuntand 
interesul asupra proiectului de hotarare. 



Nu se adopta hotarare.  
 

Punctul 14. 

14. Proiect de hotarare pentru modificarea Anexei la HCL nr. 28/2019 

privind aprobarea Regulamentului de instituire și administrare a taxei 

speciale de salubrizare pentru finanţarea Sistemului de Management 

Integrat al Deşeurilor solide menajere și similare în judeţul Mureş. 

Doamna secretar general – conform adresei ADI Ecolect si a adresei Consiliului 

Judetean Mures se solicita o modificare a Regulamentului de instituire si 

administrare a taxei speciale de salubrizare pentru finantarea Sistemului de 

Management Integrat al Deseurilor solide menajere  si similar in judetul Mures. 

Se impune eliminarea Anexei nr. 12 deoarece asupra acesteia exista drepturi de 

proprietate intelectuala. 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan –nemaifiind  alte propuneri supun la 

vot propunerea executivului, cine este pentru, impotriva, abtineri? Si se voteaza 

cu 13 voturi pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 13 din 24.02.2021  pentru modificarea 

Anexei la HCL nr. 28/2019 privind aprobarea Regulamentului de 

instituire și administrare a taxei speciale de salubrizare pentru 

finanţarea Sistemului de Management Integrat al Deşeurilor solide 

menajere și similare în judeţul Mureş. 

 

Punctul 15. 

15. Decizia Camerei de Conturi 

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezinta decizia Camerei de conturi Mures ca 

urmare a controlului exercitat asupra comunei Batos. Masurile se refera la : 

- Organizarea si exercitarea activitatii de audit public intern, acesta se va 

realiza prin intermediul Grupului de Actiune Locala Lut, Sar, Campie.  

- Incasarea veniturilor reprezentand tarif anual de gestionare a faunei de 

interes cinegetic datorat de Asociatiile de vanatoare si Pescuit Sportiv “ 

Darul Calimanilor” Reghin si “Branistea” Tg. Mures, au fost anuntati si s-a 

achitat. 



- Incasarea chiriilor si a penalitatilor de intarziere – este vorba despre chiria 

pentru pasune, pana la teermeenul de realizare a masurii a fost achitata 

in totalitate de catre toti chiriasii.  

Punctul 16.  
16. Cereri.  
1. Cererea nr. 781/19.02.2021 a SC IVM IANAREX  SRL  – solicita inchirierea 
pentru 10 ani a unui spatiu din imobilul situate in Batos, nr. 250, proprietate a 
comunei Batos. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – fiind in proprietatea publica a comunei se va 
face inchirierea prin licitatie iar pretul stabilit conform raportului. Urmeaza sa 
stabiliti dumneavoastra ce vom face cu acel spatiu. 
Domnul consilier Fulop Domokos – domnul Silviu plateste acolo? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – inca nu, a avut contract cu fostul proprietar, 
chiria se va stabili conform documeentatiei de licitatie dar va trebui sa vedem 
ce facem cu acel spatiu. Sa isi continue activitatea si vom vedea ce putem face. 
Domnul consilier Fulop Domokos – nu se poate aduce un expert? 
Domnul primar Cotoi Diumitru – am comandat o expertiza dar nu cred ca va 
iesi bine. Peretii sunt foarte crapati. 
Domnul consilier Fulop Domokos – si la scoala mare este la fel. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ce raspuns ii dam. 
Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – pana stabilim destinatia sa isi continue 
activitatea. 
Doamna Sentanai Oana – am vrea sa avem o chirie, sa platim , pentru a nu fi 
aratati cu degetul ca stam e povesti. 

2. Cererea nr. 6488/16.11.2020 a doamnei Oltean Maria – solicita un ajutor 
de inmormantare pentru fratele ei. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pana la aceasta ora nu avem buget, vom 
vedea ulterior. 

3. Cererile Parohiilor Ortodoxe Batos, Uila, Dedrad, biserica romano-catolica 
Uila – solicita un sprijin financiar pentru diferite lucrari la biserici. Vom 
discuta aceste solicitari in cadrul bugetului. 

4. Cererile nr. 572/05.02.2021, nr. 649/10.02.2021, nr. 650/10.02.2021 si 
nr. 6489/16.11.2020 prin care se solicita pasune. Pasunea a fost atribuita 
in anul 2019, foarte putini au modificari la efectivul de animale, 
majoritatea si-au marit efectivul dar suprafata de pasune e aceeasi. Vom 
vedea ce disponibil vom avea. 
Avem o incetare a unui contract de inchiriere pasune la Batos, a domnului 
Dolha Teodor si atunci putem aloca pentru domnul Boita. 
Pentru a mentine suprafata inchiriata trebuie sa aiba incarcatura. Sunt si 
asociatii care au pasune. 



Domnul consilier Abos Ferencz – la asociatie trebuie sa dea bani si sunt 2 
persoane cu 5 vaci, restul proprietarilor de vaci au 10 ha primite. 
Domnul consilier Fulop Domokos – mai este pasune libera undeva? 
Trebuie intrebat omul ce vrea, pasune sau subventie. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – acum nu mai avem liber, cand vor iesi 
afara cu animalele vom vedea. 

5. Cererea nr. 5036/01.10.2020 a doamnei Moldovan Elisabeta – solicita 
inchiderea unui drum de exploatare. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in urma solicitarii am verificat si acel 
drum figureaza in registrul cadastral din anul 1987. Este o cale de acces. 
Domnul consilier Abos Ferencz -  trece prin curte? 
Domnul consilier Fulop Domokos – e circulat? 
Domnul consilieer Gliga Ioan –sunt 3 case despartite de doua drumuri. 
Doamna spune ca parintii ei au fost acolo proprietar, atunci trebuie sa 
aiba acte de proprietate. 
Doamna Moldovan Elisabeta – n-I s-au aprobat 1000 mp pentru 
construirea casei dar n-I s-au dat doar 700.  Vrem sa mai facem doua 
camere ca sa luam spre adoptie copii. Sunt terenuri date si nu este 
construit pe ele. Domnul Cinca are teren primit viz-a-viz de mine si nu 
este construit nimic. Ce s-a facut nu ma intereseaza, domnul Cinca a 
beneficiat pentru copilul cu grad de handicap, sties i Ica ce e, trece pe 
acolo.  
Domnul consilier Gliga Ioan – circula utilaje, carute. Am vazut ce e acolo.  
Doamna Moldovan Elisabeta – trebuie gasita o cale omeneasca, judecati 
si dumneavoastra. Eu ma imbolnavesc de nervi.  
Domnul consilier Abos Ferencz – noi putem inchide un drum? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am inteles solicitarea dumneavoastra, 
vom masura si gradina domnului Cinca, cand ati solicitat acel teren ati 
stiut ca este drum, iesim in teren, masuram si la dumneavoastra si vedem 
ce facem.  

6. Cererea nr. 142/14.01.2021 – domnul Oltean Grigore solicita terenul de 
sport din Batos pentru intretinere.  

7. Domnul primar Cotoi Dumitru – in fiecare an a  fost dat sa il intretina 
cineva.  
Domnul consilier Bita Valeer – trebuie verificat la fata locului daca are 
animale.  

8. Adresa  Scolii Gimnaziale Batos nr. 714/17.12.2020  - solicita 
suplimentarea costului per elev. 

9. Cererea nr. 6300/2.11.2020 a doamnei Oltean Ana Maria – solicita loc de 
casa in Batos. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – va trebui sa vedem ce disponibil avem. 



10.  Adresa CJ Mures nr. 2847/02.02.2021 – comunicare privind 
obligatia ocolului silvic de a toaleta copacii de pe marginea drumului. 

11. Adresa CNI nr. 14377/05.11.2020  prin care ne adduce la cunostinta 
ca suntem in Lista sinteza cu obiectivul de investitii  pentru Scoala 
Gimnaziala Batos, nr. 440. 

12. Adresa Ecolect nr. 567/18.02.2021 ne-au comunicat Raportul 
privind realizarea indicatorilor  pentru colectarea separata a deseurilor 
reciclabile. 
 

Punctul 17. 
Diverse. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – din diferite motive in luna ianuarie nu ne-am 

putut intalni. Azi am facut impreuna o vizita pe teren, mi-ati solicitat printr-o 

adresa evidenta cu bunurile din domeniul public si privat al comunei, ati vazut o 

parte din ele, mai sunt pe langa cladiri pasuni, paduri. 

La conturarea bugetului trebuie sa avem in vedere necesarul de sume pentru a 

interveni la aceste bunuri. De lucru este in permanenta, domnul viceprimar 

impreuna cu muncitorii de la serviciul de gospodarire comunala au demarat 

lucrari de curatenie, toaletare arbori, in luna martie vom avea si o colectare de 

deseuri voluminoase astfel speram sa nu mai fie aruncate. Cand vremeaa ne va 

permite vom face o iesire pee pasune pentru a vedea fiecare chirias cum si-a 

facut treaba, la ceea ce s-a obligat prin contractul de inchiriere.  

Referitor la resturile vegetale, a gramezilor de spini, vom veni in sprijinul 

locuitorilor si in vecinatatea platformei de gunoi o sa ingradim si sa se 

depoziteze acolo resturile, sa luam o tocatoare si sa se faca compost. Ne 

gandim si la o perie de maturat drumul care sa fie adaptata la utilajele pe care 

le avem. 

Nomenclatorul stradal – am tot evitat aceasta lucrare pentru ca vom bulveersa 

lumea dar va trebui sa o facem, desigur ca vom avea si oameni nemultumiti. 

Actele vor ramane valabile pana la momentul preschimbarii. 

Va trebui sa tinem pasul cu lumea moderna, digitalizarea, RENNS si GIS dar in 

acelasi timp si cu o primarie noua.  

Regulamentul Consiliului local sa se reactualizeze nu numai strict pe acel punct, 

mai sunt si altele care trebuie actualizate. 

Contractele pentru reabilitarea Gradinitei din Dedrad si a Dispensarului uman 

din Batos au fost prelungite si pana in august trebuie finalizate lucrarile.  



Ca si prioritati, pentru o sedinta viitoare trebuie sa avem in vedere un post de 

asistent medical comunitar care sa deserveasca persoanele varstnice si bolnave 

din comuna. 

Speram sa beneficiem si de diferenta pentru asfaltarea strazilor din comuna. 

Referitor la canalizare pot sa va spun ca suntem tot in acel stadiu in cadrul 

Aqua Invest, adica nu cred ca se va face ceva deoarece nu avem localitate cu 

peste 2000 de locuitori si distanta este foarte mare intre localitati. Cred ca va 

trebui sa gasim o rezolvare prin intermediul Planului National de Redresare si 

Rezilienta sis a depunem proiectul de canalizare. 

1. Domnul consilier Fulop Domokos – in satul Batos, pe Stegi, nu este nici 

asfalt, nici trotuar, este destul de lunga strada, chiar la intersectie deabia 

treci cu masina, anul acesta ar trebui sa se faca macar trotuar. 

2. Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – pe Casarat cum se merge la 

bazinul de apa este noroi foarte mare trebuie ceva piatra. Daca exista 

posibilitatea sa se faca gardul in spatele scolii din Goreni. 

3. Domnul consilier Marcus Ioan – o sa va dau un material oportun, pana 

data viitoare sa il studiati, ce inseamna infiintarea unei societati, sa ne 

facem un serviciu de salubrizaree, sa nee asiguram ca banii raman in 

comuna. Din ce am vazut in in contul de executie bani avem. 

In solicitarea depusa sunt puncte care ar necesita explicatii, sunt 28 de 

puncte pe solicitare, intr-un timp rezonabil ar trebui sa obtinem  raspunsul. 

Referitor la statutul domnului consilier Cimpean, domnule primar va rog mai 

detaliat. 

Casa de langa atelierul de la fostul Gostat am inteles ca este in patrimonial 

firmei care a cumparat tot spatial de la Gostat, ce demersuri se pot face pentru 

a contesta, in conditiile in care nu mai avem teren pentru tineri. 

Autorizatia de construire este dreptul de a construi, de ce nu avem o regula, 

sa  inceapa sa construiasca dupa ce au acte.  Este un regulament, scoti 

certificatul de urbanism si apoi daca poti sa indeplinesti cele solicitate inceerci 

sa obtii autorizatia de construire. Reclamatiile sunt una dupa alta, asa ar fi 

normal sa se construiasca, ma nedumireste, in spate este casa si in fata este 

peretele vechi. Pe unul pe care l-ai taxat nu te mai voteaza. Cand eram la 

Sancrai omul stia o regula, imi asum ce spun acuma. O sa spuna oamenii ca a 

venit asta sa ne taxeze dar bugetul e pe  taxe. 



Sa gasim o modalitate de a inchiria sala de sport de la scoala iar pe banii din 
chirie s-ar putea cumpara mingi si alte lucruri.  

Pe drumul catre Uila, la cimitir, am avut doi morti in doi ani, nu se poate 
face ceva, se vine de la Uila si se merge pe mijloc. 

Tocatoarea – da, sunt de acord, in conditiile astea nu stiu cati isi toaca 
acasa, in Tirgu Mures se toaca intre pomi, se poate amortiza aceasta investitie 
iar rumegusul se poate vinde la cei care fac paleti. 

Dispensarul din Batos – nu stiu ce lucrare s-a facut dar nu are horn, pur si 
simplu e scoasa o teava in varful dispensarului. De cat timp se lucreaza cred ca 
inca un an si ar trebui reincepute lucrarile. 

4. Doamna consilier Onofrei Daniela – sunt necesare treceri de pietoni la 
scoli, cele care sunt ar trebui luminate, noaptea sa se vada. Daca ar 
exista un trotuar pe langa fabrica doamnei doctor ar ajunge mult mai 
reprede copiii la sala de sport, credem ca se poate face. O sa va trimit 
poza sa vedeti amplasamentul. 

In luna decembrie am discutat despre stabilirea unui program pentru 
incasare apei, un orar, sa stie oamenii cand se citeste contorul de apa. 

Domnul consilier Marcus Ioan – referitor la trecerile de pietoni- ar trebui 
supraluminate pentru a putea fi vazuti pietonii, nu este vizibil. 

Domnul primar raspunde: 
Pe Stegi, la scoala, cimitir si in Blagoaia am masurat lungimile pentru 

realizarea trotuarului. Am speranta ca se va continua si asfaltarea. 
Pe Casarat am dus un tub iar cand ne va permite vremea vom interveni, s-

au distrus drumurile dar nu ii poti opri pe oameni sa mearga in camp. 
Domnule Marcus – o sa intrebam ADI Ecolect despre infiintarea unui serviciu 

independent, Raciu are masini sis tau parcate.  
Domnul consilieer Cimpean este angajatul unei firme de topografie, vine la 

noi pentru lucrarea de inregistrare sistematica. 
Pentru casa de la IAS stiu ca s-au solicitat acte dar fostul proprietar a avut-o 

in patrimoniu si lichidatorul a vandut-o. 
Doamnei Moldovan Elisabeta noi i-am atribuit un lot de 7 ari pentru 

construirea unei case de locuit, vom vedea daca are si daca a repsectat 
autorizatia de construire. Nu este nici unul caruia sa ii spun sa faca fara 
autorizatie, in primul rand sa fie proprietar pe teren. 

Vom discuta cu privire la inchirirea salii de sport, va trebui sa fie cineva din 
partea scolii. Candva se faceau competitii sportive, de tenis de masa.  

Vom solicita celor de la drumuri judetene sa instaleeze lumini la trecerile de 
pietoni care sunt pe drumul judetean. 

La cimitir anul acesta se va face trotuar. 
Tocatoarea va face la om acasa dar cred ca contra unei taxe, a unei sume 

de bani. 



Doamna consilier Onofrei Daniela – la incasarea cablului oamenii stiu cand 
vine doamna, asa ar trebui sa fie si la apa. 

Domnul consilier Fulop Domokos – puntea de la Biserica Catolica din Batos – 
e foarte rea, ar trebui sa se faca o punte ca cea din jos sau daca nu sa se 
repare. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – va astept la discutii pentru conturarea 
bugetului, a strategiei. 

Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan  - având în vedere faptul că 
problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru 
prezenta si declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
   

  PRESEDINTE DE SEDINTA, 

                 CONSILIER 

                                 

          SECRETAR GENERAL, 

 

                 Gliga Ioan              Marcela Macarie 

 


